
Zápis ke schůzi Akademického senátu PřF JU dne 21.11.20223 

Přítomni (bez titulů): D. Dedecius, L. Ekrt, D. Kahoun, P. Lunga, P. Nguyen, M. Syrová, M. Štech, K. 

Švihovcová, M. Uhrová, R. Vohnout, J. Zrzavý 

Nepřítomni (bez titulů): J. Hůda, O. Trtílek 

Přítomní hosté (bez titulů): D. Boukal, P. Jelínek, M. Jungwirthová, M. Konečná, L. Kovačíková, M. 

Lövy, V. Macková, J. Maxerová, E. Nováková, J. Okrouhlík, O. Říčan, J. Štěrba, J. Štefka, L. Štifterová,  F. 

Vácha, P. Veselý 

Přítomní hosté online (bez titulů): J. Juráň, J. Kalová, M. Ptáková 

Předsedkyně senátu M. Syrová zahájila hybridní schůzku AS PřF JU v místnosti B2 ve 13:45, za 

přítomnosti usnášeníschopného počtu jeho členů (ze 13 členů přítomno 11 - sedm zaměstnanců a čtyři 

studenti). Zápisem ze schůze byl pověřen D. Dedecius. 

Jediným bodem zasedání je téma navýšení mzdového předpisu. Ministerstvo školství tento předpis 

schválilo, stejně jako Jihočeská univerzita, nicméně vedení PřF se rozhodlo navrhované zvýšení mezd 

ještě navýšit. Toto téma již bylo odesláno k hlasování senátu PřF JU per rollam, nicméně návrh nebyl 

přijat – proto byla svolána schůze, na kterou se kromě členů senátu, děkana a tajemnice fakulty dostavili 

někteří členové akademické obce. V rámci debaty senátu, předcházející hlasování a této schůzi, došlo 

k projednání možných zdrojů peněz pro navýšení mezd. 

Odůvodněním pro zvýšení mezd je, že Jihočeská univerzita nařizuje zvýšit mzdy o min. 5 %, což se 

v nejnižších platových kategoriích výrazně neprojeví, proto se vedení fakulty (pan děkan a paní 

tajemnice) rozhodli navýšit mzdy alespoň o 8 %. V akademické sekci by se toto přidání zobrazilo 

v průměru jako + 4 000,- Kč a v neakademické sekci + 3 000,- Kč. 

Pan děkan F. Vácha vysvětluje, odkud by se, v případě schválení návrhu senátem, finance na zvýšení 

mezd vzaly – část pochází z RVO, část z rezerv a část z peněz na odměny. Fakulta by podle názoru paní 

tajemnice V. Mackové navýšení mezd o navrhovaných 8 % ustála bez problémů, i v případě, že by 

v dalším roce neobdržela žádné granty. O současných grantech a jejich přínosu pro fakultu dále hovoří 

pan děkan F. Vácha.  Zároveň s paní tajemnicí V. Mackovou zmiňují, že RVO finance na příští rok jsou 

nezjistitelné, protože se odvíjí rovněž od peněz získaných z grantů. Na závěr se pan děkan F. Vácha ptá 

přítomných senátorů, zdali by senát přijal návrh, který nebude rozdělovat peníze podle RVO bodů, ale 

podle dlouhodobé koncepce. Reaguje senátor Zrzavý poznamenává, že žádná takováto koncepce 

v současnosti neexistuje. 

Následuje debata, během které zaznívají od senátorů či členů akademické obce tato témata: 

• Senátor Štech připomíná, že současný systém je funkční a je spíše pro omezení pololetních 

odměn, protože pokud zůstanou peníze v RVO kateder, mohou se poté rozdělit jako odměny. 

• Senátor Nguyen zmiňuje, že klesá úroveň grantů, stejně jako příjmová stránka pro fakultu 

• Senátor Zrzavý se ptá na tabulku celkových příjmů akademických pracovníků ve vysokém 

školství v ČR a na postavení PřF JU v rámci této tabulky. Konečná objasňuje situaci na UK. 

• Senátor Vohnout namítá, že v případě odebrání odměny by byla zároveň odebrána motivační 

položka pro zaměstnance, a vedoucí kateder tak nemohou korektně odměnit aktivitu 

zaměstnanců katedry. Dle jeho názoru by se také univerzita měla stát více součástí vědeckých 

infrastruktur (tak, jako jiné univerzity), které mají výhodu dlouhodobého a jistého příjmu. 

• J. Maxerová se ptá, jak konkrétně bude vypadat navýšení mzdy, na což ji odpovídá paní 

tajemnice V. Macková, která vysvětluje, že se základní tarif navýší o 3 000,- pro 

neakademického zaměstnance, bez ohledu na výkonnostní prémie. Na to reaguje Maxerová, že 



v případě odebrání pololetních prémie se vlastně navýšení platu v reálné mzdě neprojeví. 

Výsledek následné debaty je upozornění, že řešitelé grantů mohou do svých projektů 

zaměstnat vědecko-administrativního zaměstnance. 

Celkovým výsledkem debaty je navržení možnosti, odkud se budou peníze na zvýšení mezd brát a je 

otevřeno téma nadměrného počtu zaměstnanců na fakultě. Snižování počtu zaměstnanců je totiž 

možný řešením, nicméně je potřeba vytvořit strategický plán. Paní tajemnice V. Macková poznamenává, 

že fakulta přijímá (a financuje) velkou část grantových zaměstnanců, o které, po skončení financování z 

grantu, jednotlivé fakulty zažádají – je nutné, aby došlo k zastavení přijímání dalších grantových 

zaměstnanců, pokud je není schopen řešitel grantu financovat i po skončení grantu z mimo-fakultních 

zdrojů. 

Zasedání končí ve 15:40, předsedkyně senátu M. Syrová přítomné senátory obeznamuje s vyhlášením 

nového hlasování per rollam, pravděpodobně ještě v rámci večera. 

 

Zápis provedl: D. Dedecius 

Zápis ověřila: M. Syrová, předsedkyně AS PřF JU 


